

Clarification on Circular No. (20) 2020

Date: 23rd April 2020

To All Healthcare Facilities

Sub: Amendment of the Temporary Suspension of Elective, Non - Emergent Medical Services and Procedures in at all Private Healthcare Facilities

The Authority would like to clarify the following regarding the services that the temporary suspension applies to:

First: Dental Services:

Suspension of all non-urgent cases, except for follow up of ongoing cases needing treatment for any reason.

Second: Aesthetic procedures:

Suspension of Aesthetic procedures (filler, scraping, Botox, cosmetic strings, hair transplant, mesotherapy). Laser therapy and services are permitted.

Third: Alternative Medicine Services:

Suspension of all non-emergent, elective services such as:

1. Hijama/ Cupping.
2. Dry needling.
3. Chinese needling

Temporary Suspension of Elective Medical Services and Procedures in treatment of Infertility at all Healthcare Facilities

Please find below the conditions that should be adhered to in all healthcare facilities:

- Suspension of all new fertility treatment cycles for all fertility patients considering or planning treatment. All should be advised to avoid becoming pregnant at this time.
- For those patients undergoing active infertility treatment should defer pregnancy and consider oocyte, sperm or embryo freezing and avoid embryo transfer.
- Suspend all frozen embryo replacement cycles unless embryos have been thawed already.

توضيح بشأن التعميم رقم 20 لسنة 2020

التاريخ: 23 أبريل 2020

إلى جميع المؤسسات الصحية

الموضوع: التوقف المؤقت عن تقديم بعض الخدمات والاجراءات الطبية غير الضرورية في جميع المؤسسات الصحية الخاصة

تود الهيئة توضيح التالي بشأن الخدمات التي يسري التوقف المؤقت عليها:

أولاً: خدمات الأسنان :

تعليق جميع الحالات غير العاجلة، باستثناء متابعة الحالات الجارية التي تحتاج إلى علاج لأي سبب.

ثانياً: الخدمات الجلدية التجميلية فيما عدا الليزر:

جميع الإجراءات الجلدية التجميلية (فيلير، تقشير، بوتكس، خيوط، زراعة شعر، حقن ميزو وغيره، وغيرها من الاجراءات التكميلية). (ويسمح بتقديم علاجات الليزر).

ثالثاً: خدمات الطب البديل التي يجب التوقف عنها:

- الحجامة.
- الإبر الجافة.
- الإبر الصينية.

رابعاً: تقديم الخدمات والاجراءات الطبية غير الضرورية في علاج تأخر الإنجاب في جميع المؤسسات الصحية:

الاجراءات المسموح بها وغير المسموح بها في خدمات علاج تأخر الإنجاب في جميع المؤسسات الصحية:

• التوقف تماماً عن بدء الدورات العلاجية لتنشيط المبيض لجميع أنواع علاج تأخر الإنجاب، كما وتقديم النصيحة للمرضى بعدم المحاولة للحمل في هذا الوقت.

• استكمال الدورات العلاجية للاخصاب الخارجي فقط اذا تم بدأ اويته التنشيط قبل صدور هذا القرار، مع التوقف عن ترجيع الاجنة وذلك أما بتجميد الحيوانات المنوية أو البويضات أو الاجنة لاستخدام مستقبلي.

• التوقف عن استكمال الدورات العلاجية لترجيع الاجنة المجمدة الا في حالة تم فيها تدويب الجنين قبل صدور هذا القرار.